
Halová statistika k 31.1.2011 

 

Můj prvý letošní příspěvek nemůže být o ničem jiném než o statistice. Mám za sebou zhruba prvé dva 
měsíce v nové funkci a chci se s vámi podělit o své dojmy. Takže postupně: 

Předání funkce 

Proběhlo hladce. Petr Gybas mi poslal připravený excelový soubor pro halovou ročenku a já do něho 
pohodlně  zapisuji  výkony  z jednotlivých  závodů  a  tučně  vyznačuji nové  rekordy  a nejlepší  výkony. 
Petr  mi  pomáhá  doplňovat  údaje,  které  někdy  ve  výsledcích  chybějí  (data  narození,  oddílová 
příslušnost  atd.).  Ke  dni  31.1.2011  startovali  naši  veteráni  a  veteránky  celkem  na  37  akcích  a 
předvedli  zde  celkem  391  výkonů  (z  toho  369  muži).  Průběžný  stav  k 31.1.2011  si  můžete 
prohlédnout na našich veteránských stránkách. 

Rekordy a nejlepší výkony 

Ke dni 31.1.2011 bylo překonáno  již 12 halových rekordů a zaznamenány 3 nejlepší halové výkony.  
Pro  úplnost  dodávám,  že  nejlepší  výkony  se  vedou  u  ručně měřených  časů  do  400 m  včetně,  na 
překážkách a v kouli s parametry obtížnějšími než to požaduje věková kategorie a také ve vícebojích 
s ručním měřením časů, případně s výkony na překážkách či v kouli s obtížnějšími parametry než to 
požaduje kategorie. 

Dlouhodobé tabulky 

Když  jsem přebíral  funkci  statistika, neuvědomil  jsem  si náročnou povinnost  spočívající v udržování 
tzv. dlouhodobých  tabulek  (děsivá zkratka DDT). Každý podaný výkon  je do DDT zaznamenán,  tedy 
tam  jsou  i  výkony  neobsažené  v ročenkách.  DDT  jsou  proto  kompletní  historií  naší  veteránské 
atletiky.  Představují  minimálně  50  %  statistické  práce.  A  jaký  je,  kromě  dokonalého  zachycení 
historie,  jejich efekt? No to se ptám  já vás, milí čtenáři! Napište mi o tom. Bezpochyby  je to vysoce 
nadstandardní služba pro Vaši osobní evidenci výkonů. Najdete tam celou svoji veteránskou kariéru. 
Určitě by se z DDT daly dělat zajímavé rozbory. Např. nalézt závodníka, který v konkrétní disciplině a 
kategorii zaznamenal nejvíce startů. Jen tak namátkou: Pepa Vonášek startoval v M65 v dálce 67krát 
na  dráze  a  25krát  v hale.  Nebo  bychom  mohli  nalézt  závodníka,  který  v  konkrétní  disciplině  a 
kategorii zaznamenal,  řekněme při nejméně deseti startech, nejnižší relativní odchylku od průměru 
svých výkonů a tedy se choval téměř  jako stroj. Možná, že někteří z vás takové rozbory provádějí a 
zjišťují  různé  zajímavosti.  Potom  by  bylo  dobré,  abyste  se  o  tyto  zajímavosti  podělili  s ostatními 
veterány. Na závěr dodávám, že Petr Gybas dotáhl DDT až do konce roku 2010, včetně výkonů z již 
probíhající  halové  sezóny, podaných  v listopadu  a  prosinci  2010. Bude  pro mne  velmi  těžké  takto 
vysoce nastavenou úroveň udržet. 
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